
 

 

 
 
 
 

  

 
 
 

 
 

 

Gemeente Hengelo 

   
Pro Hengelo 
T.a.v. de heer F Peters 
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Onderwerp Zaaknummer Uw kenmerk Datum 

beantwoorden raadsvragen 

ijsbaan Twente 

3542146  16 februari 2023 

Geachte heer Peters, 

Vermeld altijd het zaaknummer als u contact opneemt met de gemeente. 

   

 Bezoekadres  E-mailadres 

 Burgemeester van der 

Dussenplein 1 

gemeente@hengelo.nl 

Telefoonnummer 

  14-074 

 
Dank u wel voor het toesturen van uw vragen. Hieronder vindt u onze antwoorden hierop. 
 
 

1) ProHengelo is benieuwd hoe de gesprekken zijn gegaan die het college heeft gehad met de 

gemeente Enschede, wat is daar uitgekomen? 
 

Op 30 november 2022 vond een regionaal bestuurlijk overleg met de 14 gemeenten plaats. 
In dit overleg stond de ijsbaan geagendeerd.  
 
De bestuurders bespraken dat gemeente Enschede zich gaat verdiepen in een 

overbruggingsjaar 2023/2024. Gemeente Enschede gaat, in samenwerking met de 
provincie Overijssel, een onderzoek starten naar de toekomstbestendigheid van de ijsbaan. 

Aan het college is aangegeven dat dit uitgevoerd wordt in seizoen 2023/2024. 
 
Verzoek overbrugging seizoen 2023/2024 
Gemeente Enschede heeft vervolgens een extra bestuurlijk overleg gepland op 23 januari 
2023. In dit overleg heeft gemeente Enschede een incidentele bijdrage van € 1 per inwoner 

gevraagd. Hiermee hoopt gemeente Enschede de ijsbaan voor seizoen 2023/2024 open te 
houden. 

 
Het college heeft aangegeven open te staan voor een incidentele bijdrage, onder 
voorbehoud van goedkeuring van de gemeenteraad. Het college wil bovendien kaders 
opstellen voor een incidentele bijdrage. 
 

Het politieke proces van gemeente Enschede loopt nog op het moment van schrijven. 
Zodra er meer bekend is neemt het college dit mee in een raadsvoorstel. Dit kunt u in het 
voorjaar verwachten.   
 

2) ProHengelo is nu benieuwd wat er in dat verzoek stond en hoe de gemeente daarop heeft 
gereageerd? 

 
Het college neemt aan dat u in uw inleiding refereert op het verzoek van gemeente 
Enschede dat wij hebben ontvangen op 6 oktober 2022 (bijlage 1). Op 1 november 2022 
hebben wij hierop een reactie gegeven waarvan u eerder kennis hebt kunnen nemen. Voor 
de volledigheid hebben wij dit antwoord als bijlage 2 opgenomen.  
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Vermeld altijd het zaaknummer als u contact opneemt met de gemeente. 

   

 Bezoekadres  E-mailadres 

 Burgemeester van der 

Dussenplein 1 

gemeente@hengelo.nl 

Telefoonnummer 

  14-074 

3) Wat zijn de ideeën die het college heeft om deze hoog stedelijke professionele voorziening 
te helpen? 

 

Wij vertrouwen erop dat de uitkomsten van het eerdergenoemde onderzoek hier antwoord 
op gaan geven.  
 

 
Met vriendelijke groet, 
Burgemeester en wethouders van Hengelo, 
de secretaris,    de burgemeester, 

$handtekening$ 
$naam$ 



 

 

 

 

 

 

 

College van Burgemeester & wethouders 

Van de 14 Twentse regio gemeenten 
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Postbus 20 
7500 AA  ENSCHEDE 
 

BEZOEKADRES 
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DATUM 
 
 
 

ONS KENMERK BEHANDELD DOOR 

3 oktober 2022 2200081940 J.M. van den Berg 

 

UW BRIEF VAN UW KENMERK DOORKIESNUMMER 

   

ONDERWERP 
 

IJsbaan   

Geacht college, 

Inleiding 

Sinds 2008 hebben we een ijsbaan in Enschede. Hiervoor hebben de regiogemeenten een 

bijdrage van 2,1 miljoen euro gedaan omdat het regionale voorziening is. Zoals u weet stopt de 

huidige exploitant, de PCH groep/ IJsbaan Twente B.V. per 1 april 2023 met de exploitatie van 

de ijsbaan. Hiertoe heeft ons college onlangs een Vaststellingovereenkomst gesloten. Dit om 

faillissement te voorkomen en daarmee sturing te houden op de continuïteit van de ijsbaan en 

onverwachte kosten te voorkomen.  

 

 

Huidige situatie  

Momenteel zijn wij bezig om de toekomstscenario’s van de ijsbaan in beeld te brengen. Er loopt 

op dit moment een landelijke lobby bij het Rijk voor financiële steun voor ijsbanen. Daarnaast 

gebeurt er veel op het gebied van gasprijzen. Kortom er is nog veel onzeker. 

Voor dit scenario (nog een schaatsseizoen veiligstellen tot april 2024) zijn incidentele middelen 

nodig. Het alternatief is sluiting van de ijsbaan en dat betekent zeer waarschijnlijk dat er een 

einde komt aan de schaatssport in Twente. Terwijl er ook ambities zijn zoals met de komst van 

de Sven Kramer Academy blijkt. 
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Structureel exploitatie te kort  

Uit meerdere onderzoeken1 blijkt dat de exploitatie van ijsbanen vrijwel altijd een vorm van 

overheidssubsidie nodig is. Dit geldt ook voor de ijsbaan in Enschede.  

Hierover hebben we gesproken in het bestuurlijk overleg Sport & Bewegen van de 14 Twentse 

gemeenten.  

Vanaf de start heeft de IJsbaan Twente B.V. te maken met exploitatieverliezen. Daarom 

ontvangt de IJsbaan Twente B.V. vanaf 2018 een structurele exploitatiebijdrage van € 100.000,- 

van ons. Deze bijdrage is echter niet toereikend om de exploitatie sluitend te krijgen. Bekend is 

dat het exploitatieresultaat alleen maar verder op zal lopen De ijsbaan is inmiddels 15 jaar oud 

waardoor de onderhoudslast de komende jaren fors zal toenemen, bovendien is sprake van 

stijgende energielasten. Eerste berekeningen geven aan dat er een exploitatietekort is van 

minimaal € 600.000. Hierin is rekening gehouden met de energieprijzen van medio juli 2022.  

 

 

 

Verzoek om financiële bijdrage korte termijn 2023-2024  

Om een doorstart van de ijsbaan na 1 april 2023 te garanderen is het noodzakelijk het 

exploitatietekort van de ijsbaan af te dekken. De ijsbaan is in 2008 als regionale voorziening 

opgezet die schaatsverenigingen en inwoners van de 14 Twentse gemeente bedient. De 

voorziening is, naar onze mening, dan ook niet te vergelijken met andere sportvoorzieningen 

zoals bijvoorbeeld een zwembad, atletiekbaan of een sporthal. Er is immers in de regio Twente 

maar 1 ijsbaan.  

Het college stelt zich op het standpunt dat het reëel is om de regiogemeenten te vragen 

evenredig bij te dragen. Het gaat hier in eerste instantie om een incidentele bijdrage voor het 

jaar april 2023 – april 2024. Dit verzoek is ook bij de provincie ingediend.  

 

Gelet op het besluitvormingsproces van de gemeentelijke begroting verzoeken wij u ons zo 

spoedig mogelijk maar uiterlijk 30 oktober a.s. ons van een schriftelijke reactie te voorzien of u 

bereid bent om een incidentele financiële bijdrage te leveren om het exploitatietekort 2023-2024 

te dekken en in welke orde grootte. 

Onze gemeenteraad kan op basis hiervan het debat voeren en een richting kiezen voor de 

toekomst van de ijsbaan. Éen van de scenario’s betreft om nog een schaatsseizoen veilig te 

stellen en in dat jaar de kansen breder te verkennen waarbij wij het hieronder aangegeven 

onderzoek zullen betrekken.  

  

                                                      
1 Mulier, onderzoek bijdragen overheid ijsbaan 2013 
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Lange termijn na april 2024 

In het bestuurlijk regio-overleg sport hebben we afgesproken dat we een onderzoek gaan doen 

met belanghebbende partijen om op basis van uitkomsten van dat onderzoek de structurele 

oplossing voor de lange termijn te formuleren. De provincie is bereid gevonden dit onderzoek te 

ondersteunen.  In dit onderzoek nemen we de structurele exploitatiebijdrage per gemeente voor 

de bovengemeentelijke sportvoorzieningen mee. 

 

 

In de bijlage vindt u overige relevante informatie die  u kunt betrekken bij uw afweging. 

Vanzelfsprekend zijn wij graag bereid een en ander toe te lichten.  

 

Met vriendelijke groet, 

Namens Burgemeester en Wethouders van Enschede 

 

 

 

 

 

 

 

Wethouder Sport en Welzijn Niels van den Berg   
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Bijlage  Relevante informatie 

 

Maatschappelijk en regionaal belang ijsbaan 

Met ongeveer 75.000-80.000 recreatieve bezoekers per jaar en het schoolschaatsen wordt 

voldaan aan een vraag uit de samenleving.  In seizoen 2015-2016 heeft IJsbaan Twente i.s.m. 

Stichting Euregio het schoolschaatsproject opgestart. Deze groep gebruikers is niet in de 

normale bezoekersaantallen meegerekend. Het gaat jaarlijks om ongeveer 6000 leerlingen van 

basisscholen en middelbare scholen uit de regio die via het schoolschaatsen kennis maken met 

de schaatssport.  

 

Vanuit de 17 schaatsverenigingen uit de regio maken ongeveer 1400 Twentse clubschaatsers 

gebruik van de trainingsuren. Sommige schaatsers trainen drie keer per week, andere maar 

één keer. Daarnaast maken drie ijshockeyverenigingen gebruik van de ijshal en één 

ijsdansvereniging (in totaal 130 georganiseerde sporters). 

 

De verenigingen die gebruik maken van de ijsbaan in Enschede zijn: 

1. STG Albergen 

2. IJsclub Lonneker 

3. Goorse IJsclub 

4. IJsvogels Denekamp 

5. IJSCH Haaksbergen 

6. IJsclub Ootmarsum 

7. Bornse Schaats- en Skeelervereniging 

8. Hengelose IJsclub 

9. WIJC Wierden 

10. IJsclub Losser 

11. Shorttrack Go! (Shorttrack) 

12. Oldenzaalse IJsclub 

13. Sport- en IJsvereniging Enschede 

14. TKRV Pirouette (kunstrijden) 

15. STG Vriezenveen 

16. DSV De Skeuvel breedtesport 

17. DSV De Skeuvel wedstrijdsport 

 

 

 

Sport & gezondheid belang 

De ijsbaan vormt in Enschede een regionale sportvoorziening voor de breedtesport (schaatsen, 

ijshockey en ijsdansen), voor talentontwikkeling en voor recreatieve schaatsers en andere 

ijsgerelateerde activiteiten. Het in stand houden van de ijsbaan draagt bij bevorderen van een 

gezonde leefstijl en het versterken van de sociale binding tussen mensen.   

Het beoefenen van de schaatssport als breedtesport is van belang voor de doorontwikkeling 

van topsport. Immers zonder breedtesport, geen topsport. Daarbij wordt de schaatssport gezien 

als cultureel erfgoed van Nederland.  
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Baancommissie  

Baancommissie Twente, die  alle bij de KNSB aangesloten Twentse schaatsverenigingen 

vertegenwoordigt, is de belangrijkste huurder en huurt de ijsbaan voor 28 uur per week voor de 

schaatssport. Zij geeft aan dat stoppen met de ijsbaan in Enschede de doodsteek is voor de 

schaatssport en de ijshockeysport in Twente. De dichtstbijzijnde langebaan ijsbaan is Deventer. 

In het geval van sluiting zouden de schaatsverenigingen hier naar toe moeten verhuizen. 

Uit navraag bij Sportbedrijf Deventer blijkt dat er nog wel enige ruimte is voor extra 

verenigingsuren, maar dan moeten de recreatieve uren verlaagd worden. Sportbedrijf Deventer 

wil daarover met ons meedenken. Voor ijshockey en shorttrack moet uitgeweken worden naar 

Nijmegen. Deventer heeft geen ijshockeyveld. 

 

Talentontwikkeling en topsport 

De IJsbaan faciliteert ook in trainingsvoorzieningen voor regionale wedstrijdselecties en 

talententeams zoals de baanselectie Twente, KTT Talent team KNSB en TalentNed. Ook 

worden er wedstrijden gereden. Onlangs is bekend geworden dat Ireen Wüst het team van 

TalentNed gaat versterken en komt de Sven Kramer Academy naar Enschede. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



 

 

 

 
 

 

  
 

 
 

 
 

 

Gemeente Hengelo 

   
Gemeente Enschede 
College van Burgemeester en Wethouders 

Postbus 20 
7500 AA Enschede 

   
 

 Postbus 18 
7550 AA  Hengelo  

  
  

  

  

   

   

   

   

   

Onderwerp Zaaknummer Uw kenmerk Datum 

reactie verzoek gemeente 
Enschede IJsbaan Twente 

3500790  1 november 2022 

Geachte college, 

Vermeld altijd het zaaknummer als u contact opneemt met de gemeente. 

   

 Bezoekadres  E-mailadres 

 Burgemeester van der 
Dussenplein 1 

gemeente@hengelo.nl 

Telefoonnummer 

  14-074 

 

Op 6 oktober 2022 hebben wij uw brief met onderwerp ‘IJsbaan’ ontvangen. In uw brief heeft u 
een verzoek ingediend voor een financiële bijdrage voor IJsbaan Twente. Dit verzoek betreft een 

incidentele bijdrage om het exploitatietekort 2023 – 2024 te dekken. Ook verzoekt u ons zo 
spoedig mogelijk, met uiterlijke datum 30 oktober, aan te geven of wij bereid zijn om in eerste 

instantie een incidentele evenredige financiële bijdrage te leveren.  
 

Regionaal en bestuurlijk overleg 
De IJsbaan Twente is onderdeel van bovenlokale voorzieningen in regio Twente (de IJsbaan Twente 

in Enschede, de IIspahal in Almelo, het Ravijn in Hellendoorn en het FBK-stadion in Hengelo). 
Vanuit verschillende gemeenten is bijgedragen aan de realisatie van deze voorzieningen en zijn er 

afspraken gemaakt waarin staat dat de betreffende gemeente, waarin de voorziening gevestigd is, 
verantwoordelijk is voor de exploitatie en levensvatbaarheid.  

 
Met dit verzoek wijkt u af van het bestaande regionale beleid.  

 
In het bestuurlijk regionaal overleg van 14 september 2022 is besproken dat er een onderzoek 

komt naar de kosten/baten en financiering van de vier bovenlokale voorzieningen.  
 

De Provincie heeft aangegeven steun te willen bieden bij het onderzoek naar de 
toekomstbestendigheid van de ijsbaan en bovenlokale voorzieningen, zoals besproken tijdens het 

regionaal bestuurlijk overleg van 14 september 2022. 
 

Op basis van de uitkomst van dit onderzoek gaan de 14 gemeenten in gesprek over de bekostiging 
van deze voorzieningen. Op 30 november, eerstvolgend regionaal bestuurlijk overleg, wordt de 

opdrachtformulering van dit onderzoek besproken.  
 

Inhoud brief 
In uw brief en bijlage wordt geen inzicht geboden op een meerjarenbegroting om een beeld te 

krijgen bij de toekomstbestendigheid van ijsbaan Twente.   
 

In uw brief spreekt u over een incidenteel tekort van € 600.000 (gebaseerd op cijfers juli 2022). 
Sinds 2018 begroot gemeente Enschede € 100.000 voor de exploitatie van de ijsbaan. Dit brengt 

het tekort en het verzoek voor bijdrage op € 500.000.  
 

Tijdens een speciaal ingelast ambtelijk regionaal overleg op 18 oktober 2022, waar Provincie 
Overijssel bij aanwezig was, is aangegeven dat gemeente Enschede verwacht dat de incidentele 

bijdrage structureel wordt en het tekort waarschijnlijk groter wordt.  
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Vermeld altijd het zaaknummer als u contact opneemt met de gemeente. 

   

 Bezoekadres  E-mailadres 

 Burgemeester van der 
Dussenplein 1 

gemeente@hengelo.nl 

Telefoonnummer 

  14-074 

Gaat gemeente Enschede, bij een negatief exploitatieresultaat in de toekomst, financiële dekking 
geven of worden regiogemeenten opnieuw/structureel gevraagd om een financiële bijdrage?  

 
Kunt u duidelijkheid geven over de gevraagde incidentele bijdrage en welke bijdrage gemeente 

Enschede, naast het begrootte bedrag van € 100.000, zelf investeert? Kunt u specificeren welke 
bijdrage u aan de regiogemeenten en specifiek aan ons vraagt.  

 
Energiecrisis 

Zoals vele gemeenten maken wij ons zorgen over onze inwoners, maatschappelijke organisaties en 
verenigingen die te maken hebben met de gevolgen van prijsstijgingen van met name hoge 

energie- en gaslasten. In de komende periode zal uitwijzen wat de gevolgen hiervan zijn en wat wij 
hierin kunnen betekenen.  

 
Conclusie 

Door het ontbreken van informatie en in afwachting van het regionaal bestuurlijk overleg van 30 
november en uitkomst van het onderzoek kunnen wij geen juiste afweging maken. 

 
 

Met vriendelijke groet, 
Burgemeester en wethouders van Hengelo, 

de secretaris,    de burgemeester, 

 
De heer J. Eshuis                                 De heer S.W.J.G Schelberg 


